

منشور رقم # 14 لعام 2019 - بدء دورة للمديرين الفنيين لمراكز الغوص و يخوت السفارى السياحية

السادة الزملاء/ أعضاء غرفة سياحة الغوص و الانشطة البحرية

السادة/ المديرين الفنيين والمُمثّلين القانونيين لمراكز الغوص و يخوت السفارى

السادة/ مدربي الغوص الحاصلين على شهادة مدرب من المستوى الثانى على الأقل صادرة من إحدى المنظمات المعتمدة بالغرفة

تحية طيبة وبعد ،،

فى إطار مساعى الغرفة للإرتقاء بمستوى الموارد البشرية العاملة بالقطاع للإلتزام بالمهنية والإحترافية التى تتماشى مع معايير الأمان والسلامة والمعايير الدولية وبناءً على رصد العديد من المخالفات وتعدّد الحوادث بسبب عدم الإلتزام بمعايير الأمان والسلامة والمعايير الدولية من بعض المُديرين الفنيين والمُرشدين والمُدربين العاملين بالقطاع لقد إرتأت الغرفة ضرورة الوقوف على أسباب المُشكلة ووضع حُلُول عاجلة لها بتنفيذ برامج تدريبية لرفع كفاءة ومستوى المُديرين الفنيين لمراكز الغوص وِخوت السفارى ، وذلك بَكل من محافظتى البحر الأحمر وجنوب سيناء خلال الشهر الحالى و طبقاً للتالى بيانه:

• مواعيد الدورات :

المحافظة	البحر الأحمر	جنوب سيناء
المدينة	الغردقة	شرم الشيخ
مواعيد الدورات	من 21 يونيو الى 25 يونيو	من 23 يونيو الى 27 يونيو
الحد الأقصى للمتدربين بكل دورة	12 متدرب	12 متدرب

• الإشتراطات الواجب توافرها للمتقدم للدورة :

- 1- أن يكون المتقدم حاصل على شهادة مدرب غوص من المستوى الثانى على الأقل صادرة من إحدى المنظمات المُعتمدة بالغرفة
- 2- أن لا يقل سن المتدرب عن 25 عام.
- 3- أن يكون حاصل على مؤهل متوسط على الأقل.
- 4- إجادة اللغة الإنجليزية قراءة وتحديث و كتابة.
- 5- أن يكون حاصل على بطاقة الغرفة لمزاولة المهنة على أن تكون سارية.

• معلومات وقواعد هامة بالنسبة للدورة :

- 1- الدورة مجانية.
- 2- لن يتم قبول إعتقاد أى مدير فنى لأى مركز غوص أو يخت سفارى إلا بعد إجتياز الدورة المُشار إليها و ذلك للمتقدمين لأول مرة.

- 3- فى حالة عدم اجتياز الدورة لأى سبب من الأسباب يُسمح للمتقدم بالإشتراك بالدوره للمرة الثانية بعد سداد قيمة الدورة المقررة للإشتراك 2000 جنيه.
- 4- فى حالة عدم اجتياز الدورة للمرة الثانية لأى سبب من الأسباب لن يستطيع المُتدرب الإشتراك فى دورة المدير الفنى إلا بعد مرور عام من تاريخ آخر دورة ولن يتم قبول إعتماده كمدير فنى إلا بعد اجتياز الدورة المقررة.
- 5- يحق لمن يعمل كمدير فنى بالفعل الإشتراك بالدورة بهدف التطوير والإرتقاء بالأداء.
- 6- يحق لمن يرغب وينطبق عليه الإشتراطات السابقة الإشتراك بالدورة، ليكون مؤهلاً بعد اجتياز الدورة للعمل كمدير فنى.
- 7- من إجتاز الدورة بالفعل وعمل كمدير فنى ونتج عن أدائه مخالفة للمعايير و/أو الإشتراطات الفنية المعمول بها و ترتب على آثاره أن تم توقيع عقوبات، يجب عليه إجتياز الدورة مرة أخرى بعد مرور عام من توقيع العقوبة عليه كمدير فنى مع تسديد القيمة المقررة للدورة اللاحقه 2000 جنيه.
- 8- يمكن لمن تم توقيع عقوبات عليه من قبل الغرفة أن يتقدم للإشتراك بالدورة طبقاً للإشتراطات المقررة والمُشار إليها بعاليه.

• تعليمات حضور الدورة:

- 1- ميعاد حضور الدورة من 8:30 صباحاً الى 5:30 مساءً.
- 2- من سيقوم بالإشتراك بالدورة ولم يلتزم بالحضور فى الميعاد المقرر لها سيتم إحتسابها دورة أولى له وفى حالة رغبته فى الإشتراك بأى دورة تالية سيقوم بتسديد القيمة المقررة للدورة 2000 جنيه.
- 3- يُمنع من حضور الدورة كل من لا يلتزم بمواعيد الحضور.
- 4- غير مسموح بالتغيب - يجب حُضور الخمسة أيام كاملة لإحتساب الدورة وإلا سيتم إلغائها.
- 5- غير مسموح بإستخدام الهاتف نهائياً أثناء الدورة، ويتم وضعه على وضعية الصامت ويُسلم الهاتف للمُحاضر.
- 6- من حق المُحاضر أن يلغى إشتراك المُتدرب بالدورة فى حالة عدم الإلتزام بتعليمات المُحاضر.
- 7- غير مسموح بترك قاعة التدريب تحت أى عذر.
- 8- غير مسموح بالتدخين داخل القاعة.
- 9- غير مسموح بالمأكولات والمشروبات داخل القاعة أثناء الدورة ما عدا شرب الماء.

• تعليمات وكيفية التسجيل:

- يلتزم الراغبين بالإشتراك بالدورة بإرسال المستندات المطلوبة التالية على البريد الإلكتروني

training@cdws.travel وذلك فى موعد أقصاه 16 يونيه:

- صورة بطاقة الغرفة السارية.
- صورة بطاقة الرقم القومي أو جواز السفر.
- صورة المؤهل الدراسي.
- طلب الإلتحاق المرفق بعد ملء بياناته كاملة والتوقيع عليه و إعادة إرساله.
- الإشتراك سيكون بأولوية التسجيل بالدورة.

للإستفسار عن طريق خدمة WhatsApp: على رقم 01203888582 (من الساعة 9 ص إلى الساعة 4 م).

مع تمنيات الغرفة لسيادتكم بدوام التوفيق والسداد ،

مجلس إدارة غرفة سياحة الغوص والأنشطة البحرية

Announcement # of year 2019 - Starting of Technical Managers Course for Dive Centres and Safari Boats.

**Dear colleagues / Chamber of Diving and Watersports members,
Technical managers and legal representatives of dive centres and safari boats,
Dive Instructors who hold at least level (2) certificate from an accredited organization in the CDWS.**

As a part of the Chamber's efforts to raise the level of human resources operating in diving sector in order to be committed with professional standards that comply with safety standards and international standards and based on the monitoring of many irregularities and multiple accidents due to non-compliance with safety standards and international standards from some professional managers, mentors and instructors working in the diving sector, and according to monitoring many problems, CDWS is developing an urgent solutions to them by the implementation of training programs to raise the efficiency and technical managers' levels of dive centers and safari yachts, both in the Red Sea and South Sinai governorates during the current month and according to the following statement:

• **Course dates:**

Governorate	Red Sea	South Sinai
City	Hurghada	Sharm El Sheikh
Dates	From 21 Jun to 25 Jun	From 23 Jun to 27 Jun
Max number for trainees in each course	12 trainees	12 trainees

• **Requirements for course's applicant**

- 1 The applicant must have a certificate of diving instructor at least the second level issued by an accredited organization in the CDWS.
- 2 The age of the applicant should not be less than 25 years.
- 3 Holds at least High School certification.
- 4 English language proficiency in reading, writing and speaking.
- 5 The applicant must hold CDWS valid card.

• **Important information and rules for the course**

- 1 The course is free.
- 2 No technical manager shall be admitted to any diving center or a safari yacht before passing the course and that for the applicants for the first time.
- 3 In case the applicant did not pass the course for any reason, he is allowed to participate for second time after paying the course fees (2000 EGP).
- 4 If the applicant did not pass the course for the second time for any reason, he will not be able to participate in the technical manager course until a year later from the date of the last session.
- 5 Any technical manager; is entitled to participate in the course in order to improve and develop his performance.
- 6 Anyone has the above requirements, he has the right to apply and participate in the course, to be qualified after passing the course successfully to work as technical manager.

- 7 The applicant who passed the course & working as technical manager and violated the standards and/or the technical requirements accordingly he got penalties, he must pass the course again after one year from signing the penalty as technical manager and to pay (2000 EGP) for the next course.
- 8 For those who have been sanctioned by the CDWS, they may apply to participate in the course in accordance with the above prescribed requirements.

• **Course Instructions**

- 1 Attendance from 8:30 am to 5:30 pm.
- 2 Anyone who does not comply with attendance dates is prohibited from attending the course.
- 3 Absence is not allowed - must attend the full 5 days, or the course will be cancelled for the absentee.
- 4 No cell phone allowed, please put it on silent mode and hand it to the lecturer.
- 5 The lecturer has the right to cancel the trainee's participation in the course in case of not comply with the lecturer's instructions.
- 6 It is not allowed to leave the training for any excuse.
- 7 No Smoking allowed inside the training room.
- 8 No food or drinks are allowed inside the training room during the course except for drinking water.

• **Instructions and how to register:**

Participants wishing to participate in the course must send the following documents to training@cdws.travel by June 16:

- 1 Copy of the applicable CDWS card.
- 2 Copy of the national identity card or passport.
- 3 Copy of the academic qualification.
- 4 The attached Registration form after completing the full detail (To be signed & to resend).
- 5 Courses' participation will be according to registration priority.

For inquiries via WhatsApp service: 01203888582 (9am to 4pm).

Best wishes and good luck to you All.

Chamber of Diving and Water Sports - CDWS